
               Z A P I S N I K 
 
Sa sjednice Upravnog odbora i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza 
održanoj dana 18. 12. 2014.godine, u  prostorijama HPS-a, na adresi Ulica Pavla 
Hatza 5/III, Zagreb, sa početkom u 10,30  sati. 
 
Prisutni članovi UO:Stjepan Vuković, Juraj Kukas, Vinko Pošta, Ivan Mravak, Ivan 
Zelić, Đuka Petrić, Darko Martinović, Dražen Kocet,  Vladimir Bilek,  Dario Gmiza, 
Stanko Čuljak, Mario Marjanović, Sanjin Žarković, Ivo Vlašić, Branko Lipić, Stjepan 
Aračić, Ivan Puškarić 
 
Opravdano odsutni članovi UO: Milan Kolunđija, Marijan Hrženjak, Damir Krog, 
Željko Lukačević 
 
Prisutni članovi NO: Slavko Kaurić, Darko Vancaš, Ankica Dušević 
 
Ispred stručne službe prisutni su: tajnik Tomislav Gerić, voditelj programa Saša Petrić 
te urednik časopisa Vedran Lesjak. 
 
 
Sjednicu je otvorio dopredsjednik HPS-a gosp. Ivan Mravak iz razloga što je 
predsjednika saveza na sastanku u ministarstvu poljoprivrede pa će kasniti na 
samom početku sjednice.Dopredsjednik saveza gosp. Ivan Mravak te je pozdravio 
prisutne ukratko izložio teme sastanka, te je predložio dnevni red. 
 
Prijedlog dnevnog reda: 

 
1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 10.11.2014. godine ( u privitku) 

 
2. Razmatranje nacrta Pravilnika o radu povjerenika pašnog reda (u privitku) 

 
3. Razmatranje Pravilnika o sistematizaciji radnih mjesta (u privitku) 

 
4. Razmatranje smjernica za obilježavanje obljetnice 6o godina rada HPS-a (u 

privitku) 
 

5. Informacija o stupnju izrade Pravilnika o uvjetima i načinu provedbe posebnih 
mjera pomoći za sektor pčelarstva za 2015. godinu  

 
 

6. Razno – pitanja i odgovori 
 



Gosp. Ivan Mravak predložio je da se promijeni redoslijed razmatranja točaka 
dnevnog reda te da se zamijene točke dnevnog reda 2. na način da se ista razmatra 
kao peta po redu.  
Nakon predloženog dnevnog reda isti je dan na usvajanje. 
Dnevni red jednoglasno je prihvaćen 
 
Ad 1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 10.11.2014. godine.  
Otvorena rasprava po istom. Primjedaba nije bilo . 
 
Zaključak: Jednoglasno se usvaja zapisnik. 
 
Ad 3.. Razmatranje nacrta Pravilnika o sistematizaciji radnih mjesta. 
 
Dopredsjednik HPS-a gosp. Ivan Mravak, obraća se prisutnima sa konstatacijom da 
su u prilogu dobili materijale vezane uz navedenu točku , te je zamolio tajnika saveza 
Tomislava Gerić, da objasni činjenice vezane uz istu. 
Tajnik saveza u svom obraćanju prisutnim članovima UO i NO HPS-a iznio je 
činjenice relevantne za donošenje odluke o Pravilniku o sistematizaciji radnih mjesta, 
koje je obveza saveza da u svom djelokrugu rada ima i navedeni pravilnik.  
Kako nije bilo rasprave po ovoj točci dnevnog reda donesen je slijedeći zaključak. 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća Pravilnik o sistematizaciji radnih mjesta za 
HPS. 
 
Ad. 4. Razmatranje smjernica  za obilježavanje obljetnice 60 godina rada HPS-a 
 
Uvodni dio obrazloženja daje dopredsjednik saveza gosp. Ivan Mravak, te zbog 
određenih aktivnosti koje su obavljene u pravcu ovog obilježavanja , predlaže da 
stručna služba da kraće pojašnjenje o učinjenom. 
 
Ispred stručne službe tajnik saveza Tomislav Gerić upoznaje prisutne da je stručna 
služba u predpostupku zatražila od nekoliko hotela cijene koje bi se odnosile na 
prijem cca 300 -tinjak osoba. Prema kapacitetima i raspoloživosti samih hotela 
odnosno njihovih prostorija, za sada je u najužem krugu izbora Hotel Dubrovnik. 
Prisutne upoznaje sa prijedlogom protokola manifestacije u kojem bi se strane 
delegacije dočekale najkasnije u 10 sati dana 06. 02. 2015. godine, a nakon 
okupljanja krenuli bi prema Saboru RH, gdje bili primljeni od strane Odbora za 
poljoprivredu RH. Nakon toga krenulo bi se u kratko razgledavanje grada te  nakon 
toga i zajedničkog ručka , uputili bi se na samu manifestaciju u Hotel s početkom u 
15. sati. Po završetku obljetnice strane delegacije krenule bi za Gudovec, gdje bi bile 
smještene u Hotelu Central Bjelovar, te sutradan prisustvovale 11. Međunarodnom 
pčelarskom sajmu Gudovec. 



Predlaže se da ovaj Upravni odbor da smjernice u pogledu broja pčelara po 
udrugama koji bi prisustvovali svečanosti, kao i prijedlog tko bi sve bio nagrađen za 
tu obljetnicu. 
Predlaže se da se nagrade sve znanstvene institucije kao i ministarstva sa kojima 
HPS surađuje u svojem radu i to nagradom Akademik Ivo Tomašec, dok bi se 
nagradom Bogdan Penjić nagradili svi pčelarski savezi iz EU i okruženja koji se 
odazovu pozivu, kao i predsjednici saveza, a prema odluci komisije. 
Pozivi pčelarskim savezima kao i ostalima biti će upućeni nakon Nove godine kako bi 
se na vrijeme prikupiti i odazivi te potvrditi dolazak na manifestaciju. 
Što se tiče broja pčelara na Upravnom je odboru da odredi njihov broj imajući u vidu i 
ograničene kapacitete hotela za prijem za takvu manifestaciju. 
Otvorena je rasprava: 
 
U raspravi su sudjelovali svi prisutni članovi Upravnog i Nadzornog odbora, te se u 
samoom tijeku rasprave priključio i predsjednik gosp. Vladimir Bilek, te se ispričao 
zbog obveza koje je imao u ministarstvu. 
 
U samoj raspravi dato je više prijedloga od 5 po županiji, 1 pčelara po svakoj udruzi, 
od jenog predstavnika za udruge do 100 članova, te 2 za one iznad tog broja.  
Kako je najviše bilo prijedloga koji su išli u tom pravcu na glasovanje su dati slijedeći 
prijedlozi. 
 

1. Prijedlog da bude 1član po udruzi 
2. Prijedlog da bude 5 članova po županiji 
3. Prijedlog da bude 1 član za udruge do 100 članova, te 2 člana za udruge 

sa više od 100 članova 
 
Dati prijedlozi su na glasovanje. 
 
Za prijedlog broj 1. glasovalo je 11 članova UO HPS-a, te s obzirom da je to većina 
članova UO nije bilo potrebe glasovati za slijedeće prijedloge.  
 
Zaključak broj 1.: Za nazočnost na obilježavanju 60. obljetnice rada HPS-a koja će se 
održati dana 06. 02. 2015. godine svaka pčelarska udruga nominirati će svojeg člana 
te će dostaviti njegove podatke do 15. siječnja 2015. godine. 
 
Zaključak br. 2:   Za redovnu skupštinu saveza nominirati prijedloge za nagrađivanje 
pčelara po udrugama, kako bi se istima uručile nagrade na skupštini saveza. 
 
Zaključak br. 3. Za ovu manifestaciju prihvaća se prijedlog da se nagrade sve 
institucije i ministarstva kao i grad Zagreb sa navedenom nagradom, kao pčelarski 
savezi iz EU i okruženja, te pojedinci predsjednici saveza. 
 
 



Nakon toga članovi UO i NO HPS-a razmatrali su i daljnje mogućnosti na koji način bi 
se HPS morao profilirati u postupcima marketinga i promoviranja saveza kroz razna 
obilježja. 
Gosp. Vinko Pošta: smatra da se datumi na predloženom izgledu kalendara moraju 
vidljivije istaknuti. 
Gosp. Dražen Kocet: smatra da bi se mogle izraditi i zastavice na stalku 
Gosp. Darko Martinović: smatra da da bi i adekvatan oblik značaka bio jedan od 
lijepih obilježja saveza 
 
Uopćeno je mišljenje da bi se svakoj udruzi članici saveza dodijelila zahvalnica za 60 
obljetnicu, a ukoliko dozvole mogućnosti i značke i zastavice. 
 
Dražen Kocet upitao je što je sa odijelima kao jednim od obilježja saveza. 
 
Predsjednik gosp. V. Bilek  Podsjeća prisutne da se kod nas u povodu Sv. Ambrozija 
obilježava ataj dan i da pčelari sudjeluju obučeni u odijela iako to nije izvorno naš 
dan. Smatra da bi se UO trebao svojom odlukom opredijeliti što je to obilježje HPS-a 
kao takvo, no sada je premalo vremena za donošenje takve odluke, pa će se to 
razmatrati na nekoj od narednih sjednica, gdje će se imenovati i neko povjerenstvo 
koje će raspisati javni poziv za idejno rješenje, a prikupljene ponude razmatrati će 
UO HPS-a. 
 
Zaključak: Imenuje se Povjerenstvo za raspis Javnog poziva za idejno rješenje 
službenog izgleda odijela Hrvatskog pčelarskog saveza u sastavu: 

1. predsjednik NO 
2. predsjednik Časnog suda  
3. tajnik saveza 

 
Za potrebe manifestacije naručiti i kalendare 250 komada, zastavice, značke po 
dostavljenim ponudama, te ukoliko će to biti moguće izvesti već za ovu manifestaciju. 
 
Ad 5. Informacija o stupnju izrade Pravilnika o uvjetima i načinu provedbe 
posebnih mjera pomoći za sektor pčelarstva za 2015. godinu  
 
Predsjednik HPS-a gosp. Vladimir Bilek upoznaje prisutne sa činjenicama koje se 
odnose na status Pravilnika o uvjetima i načinu provedbe posebnih mjera pomoći za 
sektor pčelarstva za 2015. godinu, te podsjeća na proteklu sjednicu UO i NO  HPS-a 
kada smo razmatrali koje su nam sve opcije moguće i zauzeli stav u kojem pravcu 
želimo ići. Jučer je na sastanku Povjerenstva s obzirom na mogućnosti predložen 
model sličan koji ima mađarski sustav potpora i to slijedeće: 
 

1. Pčelaru koji je upisan u Evidenciju pčelara i pčelinjaka pripada pravo na 25 
kuna po zajednici, te za taj cjelokupni iznos kupuje VMP. 



2. Pčelaru  koji je upisan u Evidenciju pčelara i pčelinjaka pripada pravo na 25 
kuna po zajednici te za 50% iznos potpore mora kupiti VMP, a preostalih 
50% iznosa potpore kupuje pomoćno sredstvo (kiseline + šećer) 
 

Na ovakav način pčelaru se omogućuje kupnja svih VMP-ova na tržištu, a ujedno i 
kiselina te šećera. 
Idući tjedan zakazan je sastanak kod ministra po tom pitanju, Za ovu mjeru nije 
potrebno biti u sustavu OPG-a 
 
Gosp. Branko Lipić: Kada bude gotov pravilnik treba ga staviti na stranice saveza. 
 
Gosp. Vladimir Bilek: Naravno da kada pravilnik bude gotov i kada bude potpisan 
stviti ćemo ga odmah na naše stranice jer u ovom momentu ne smijemo ništa 
objavljivati dok sve ne bude gotovo. 
 
Gosp. Dražen Kocet: Što je sa dvije kune. 
 
Gosp. Vladimir Bilek: Te dvije kune ostaju jer je to za ažuriranje podataka za 
Evidenciju, kroz to se financira i povjerenik, a Evidencija je osnova za povlačenje 
europskih sredstava. Pokušati ćemo narednu godinu ovu mjeru riješiti kroz Upravu za 
veterinu, te na taj način osloboditi financijska sredstva za neke druge namjene pa i 
za financiranje povjerenika. 
Predsjednik se nadovezuje i na jutrošnji sastanak u Ruralnom razvoju gdje se 
raspravljalo mjerama koje će moći koristiti i pčelari od naredne godine i to 4.1.1. i 
4.1.2., u tim mjerama i njihovom integralnom povezivanju postoji mogućnost i povrata 
do 90%, ako je pčelar mlađi od 40 godina, i ako je integralna proizvodnja. No 
Pravilnici još nisu gotovi te kada budu gotovi a to je do kraja siječnja iduće godine, 
znati ćemo sve i i sve objaviti.Isto tako u ruralnom razvoju razgovaralo se o mjerama 
Agro zaštite okoliša, gdje moramo za narednu Uredbu propisati i našu sivku kao 
ugroženu domaću životinju i ugraditi je u Uredbu te na taj način omogućiti da se kroz 
mjere Agro zaštite povlače sredstva za naknadu za oprašivanje i održavanje biljne 
raznolikosti.Nastojimo da se kroz razne vidove mjera uvede i uređenje selećih mjesta 
za pčelare u Katastru pčelinje paše, problema ima no moramo ih rješavati. 
 
Gosp. Ivan Mravak: Da li se mjere ruralnog 4.1.1. i 4.1.2. odnose samo za čvrste 
objekte ili i na mobilne. 
 
Gosp. Vladimir Bilek: Nacionalni pčelarski program predviđa kontejnere kao mjeru 
selećih pčelara, no ove mjere ruralnog razvoja još nisu dorađene , tako da ćemo 
vidjeti što će sve Pravilnik odrediti za te mjere. 
 
Ad2.) Razmatranje nacrta Pravilnika o radu povjerenika pašnog reda . 
 



Vezano uz tu točku dnevnog reda, voditelj programa Saša Petrić obrazlaže način 
plaćanja prema povjerenicima, te da su dana dva modela na koji način se trebaju 
isplatiti naknade za rad povjerenika. 
 
Nakon toga UO HPS-a donosi slijedeće odluku: 

   1.Odluka o uplati sredstava za ažuriranje podataka za Evidenciju pčelara i 
      pčelinjaka na žiro račun udruge putem blagajne.  
       

Na račun HPS-a udruge uplaćuju 50 lipa po zajednici upisanoj u Evidenciju 
pčelara i pčelinjaka u 2014. godini. 
 
Isplata povjerenika na jedan od dva načina koji su predloženi, a ostatak od 50 
lipa ide u korist pčelarske udruge za manipulativne troškove. 
 
Stavlja se van snage odluka od 24.07.2014. godine. 

 
Zaključak: Uz jedan suzdržani glas, većinom glasova prihvaćena odluka o 
rasporedu i prikupljanju sredstava za 2014. godinu. 
 
S obzirom da pčelarske udruge još nisu dostavile svoje primjedbe na nacrt Pravilnika 
o radu pašnih povjerenika iako je rok istekao, traže još vremena, molimo da se 
dostave prijedlozi u pismenom obliku, do najkasnije 31. siječnja, jer nakon toga roka 
neće biti  prihvatljivi prijedlozi. 
 
 
Ad. 5) Razno – pitanja i  prijedlozi 
 
Razmatrana su tehnička pitanja te su donjete i slijedeće odluke: 

- Odluka o davanju suglasnosti za oplodnu stanicu Mali i Veliki Drvenik 
- Davanje suglasnosti BEE parku Virovitica 
- Odluka o isknjiženju pojedinih knjigovodstvenih stavaka  
- Odluka o blagajničkom minimumu 
- Odluke o sistematizaciji 
- Odluka o imenovanju inventurne komisije 

 
 
Gosp. Mario Marjanović: Postavio je pitanje uz imenovanje novih pašnih povjerenika, 
apostrofirajući problem u Osječko – baranjskoj županiji po pitanju zahtjeva za 
imenovanjem povjerenika . 
Predsjednik HPS-a Vladimir Bilek: Novi raspored pašnih područja i povjerenika, te 
njihove nadležnosti donjeti će se nakon usvajanja Pravilnika o radu pašnih 
povjerenika. Do donošenje tog pravilnika neće biti imenovanja novih povjerenika i 
dodjele pašnih područja. 
 



Gosp. Dražen Kocet: Smatram da bi se putni troškovi za članove UO i NO HPS-a 
trebali plaćati prema stvarnom utrošku. Te predlaže  da se ovaj prijedlog uputi na 
Skupštinu sveza. 
Zaključak: Prijedlog za obračun stvarnih putnih troškova članova UO i NO  
HPS-a jednoglasno se usvaja i upućuje na Skupštinu HPS-a na usvajanje. 
 
Gosp. Dario Gmiza: Dao je prijedlog da se osnuje povjerenstvo za uređenje stranice 
saveza. 
Ovaj prijedlog razmatrati će se naknadno. 
 
Nakon ove točke, rad UO i NO HPS-a završio je u 14, 20 sati. 
 
Zapisnik izradio: 
Tomislav Gerić, tajnik saveza 
 
 
 


